

Еженедельник новостей МДС, 1 - 5 октября

IBC Weekly News, October 1 - 5, 2018

2 октября

Маркировку товаров обсудили в Минэкономике

Представители МДС [предложили сформировать список товарной номенклатуры](#), подпадающей под маркировку, исходя из интересов и возможностей работающих предприятий пищевой и перерабатывающей промышленности.

3 октября

Документы по созданию института бизнес-омбудсмена обсудили в Минэкономике

На встрече рассмотрены проекты документов по учреждению этого института, а также предложения и замечания от госорганов.

Встреча с главой Представительства германской экономики в ЦА

Исполнительный директор МДС и глава Представительства германской экономики в Центральной Азии Роберт Брайтнер [рассмотрели перспективы сотрудничества](#) бизнеса двух стран. Уважаемые члены МДС! Если у вас есть предложения по сотрудничеству с германским бизнесом, просьба обращаться в МДС.

4 октября

[Мнение бизнеса по изменениям в Порядок ввоза/вывоза руд и концентратов драгметаллов озвучили в ГКПЭН](#)

Представленный на общественное обсуждение проект НПА не отражает позицию горнодобывающих компаний. Решено направить в ГКПЭН сравнительный анализ по налоговым отчислениям.

[Комитет МДС рассмотрел изменения в трудовом законодательстве](#)

В заседании Комитета МДС по человеческим ресурсам приняли участие работники Госслужбы миграции, HR-менеджеры и руководители юридических служб банковского сектора и пищевой отрасли. Представлены комментарии по поправкам в Трудовой кодекс КР, а также результаты исследования рынка заработных плат и компенсаций.

Бизнес и изменение климата

Представители МДС и миссии Партнерства национально определяемых вкладов (NDCP) [обсудили, как бизнес использует зеленые технологии](#) и какие стимулы нужны для адаптации к изменению климата.

5 октября

Резолюция круглого стола: законопроект

October 2

Marking of goods discussed at the Economy Ministry

IBC representatives stressed the need to create a [list of commodities falling under marking](#), according to the interests and capabilities of operating enterprises of the food and processing industry.

October 3

Documents on creation of the Business Ombudsman Institution discussed

The meeting at the Economy Ministry discussed draft documents on the establishment of this institution, as well as suggestions and comments from the government agencies.

Meeting with the Head of the Representative Office of the German Economy in Central Asia

IBC Executive Director and Robert Breitner, Head of the Representative Office of the German Economy in Central Asia, discussed the [prospects for business cooperation](#) between the two countries.

Dear IBC members, if you have any proposals for cooperation with German business, please contact IBC.

October 4

[Business and the SCIESU discuss changes in the Procedure for import of precious metals ores](#)

The draft regulatory legal act submitted for public discussion does not fully include the positions of mining companies. The meeting decided to present the SCIESU a comparative analysis of tax deductions.

[IBC Committee reviews labor law issues](#)

Employees of the State Migration Service, HR managers and heads of legal services of the banking sector and the food industry attended the IBC Human Resources Committee meeting. Comments on amendments to the Labor Code and results of the Salary and Compensation Research were presented.

Climate change issues in the country [discussed with the NDPC mission](#)

Representatives of IBC and the Nationally Determined Contributions Partnership (NDPC) mission considered, how business applies green technologies and what incentives are needed to adapt to climate change.

October 5

RT resolution recommends removing the bill from the public discussion and conducting RIA

The CCI hosted a discussion of the draft law on health protection of citizens from the tobacco

снять с общественного обсуждения и провести АРВ

В ТПП обсудили проект Закона КР «О защите здоровья граждан КР от последствий потребления табака и воздействия окружающего табачного дыма». [Выслушав позицию МДС](#), участники круглого стола рекомендовали рассмотреть этот вопрос на Совете по развитию бизнеса и предпринимательства при Торага ЖК КР.

consumption effects. [Considering the opinion of the business community](#), the roundtable participants proposed considering the bill by the Business and Entrepreneurship Development Council at the Parliament Speaker.

Объявления

Announcements

15 октября Минэкономики совместно с GIZ проведут семинар **“Вклад сектора землепользования в развитие зеленой экономики”**. Место проведения: отель «Дамас», конференц-зал «Прогресс». Справки по тел.: +996 312 90 93 40, +996 559 09 61 21.

On October 15, the Economy Ministry together with GIZ will hold a seminar **“Contribution of the land-use sector to the development of the green economy”**. Venue: Damas Hotel, the Progress Conference Hall, 12th floor. Tel.: +996 312 90 93 40.

Бизнес-ассоциация JIA предлагает присоединиться к реализации проекта **«Бизнес-Караван»**. В рамках проекта будет создана площадка для встреч опытных предпринимателей из Бишкека с предпринимателями из регионов. Обращаться по тел. +996 550 519 935; +996 707 448 809 и эл. почте jia.bishkek@gmail.com

JIA Business Association proposes to join the **Business Caravan** project which will create a platform for meetings of experienced entrepreneurs from Bishkek with entrepreneurs in the regions. Please contact JIA by tel. +996 550 519 935; +996 707 448 809 and email: jia.bishkek@gmail.com

Новости членов МДС

News from IBC members

2 октября [Премьер-министр КР Мухаммедкалый Абылгазиев ознакомился с работой ОАО «Бишкексут».](#)

On October 2, [Prime Minister of the Kyrgyz Republic Mukhammedkaly Abylgazyev visited the Bishkeksut OJSC.](#)

Компания MegaCom возглавила республиканский рейтинг **«Рентабельность активов»**, который составляется ежегодно по показателю увеличения эффективности госпредприятий и АО.

MegaCom has led the country's rating **“Return on Assets”**, which is compiled annually in terms of the increase in efficiency of state-owned enterprises and joint-stock companies.

Правовой обзор

Law review

Каждую неделю МДС готовит [обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР.

Every week IBC prepares a [review](#) of the most important changes in Kyrgyz legislation.

Дайджест СМИ

Weekly media digest

Представляем [еженедельный дайджест СМИ](#) по темам, связанным с экономикой, бизнесом и инвестициями.

IBC presents you a [weekly media digest](#) on topics related to economy, business and investment.

События на 8 - 12 октября

9 октября пройдет встреча **комиссии по выработке согласованного проекта Порядка экономико-статистического наблюдения**. Место проведения: офис МДС. Начало в 10.00.

9 октября состоится бизнес-завтрак для участников Клуба экономической журналистики МДС на тему **"Роль страховых и аудиторских услуг в Кыргызстане"**.

12 октября ТПП КР рассмотрит **фискальные инициативы Правительства КР и проблемы возврата НДС**. Место проведения: конференц-зал ТПП. Начало в 11.00. Тел. +996 (312) 610173.

12 октября представители МДС и **миссии Всемирного банка** обсудят развитие частного сектора, предпринимательской среды и инвестиционного климата в стране.

Events for October 8 - 12

On October 9, a meeting of the **commission on the development of an agreed draft Order of Economic and Statistical Observation** will take place. Venue: IBC Office. Beginning at 10am.

On October 9, a business breakfast will be held for participants of the IBC Economic Journalism Club to discuss **the role of insurance and auditing services in Kyrgyzstan**.

On October 12, the CCI Committee will discuss **the Government's fiscal initiatives and VAT refunding**. Venue: the CCI conference hall. Beginning at 11am. Tel. +996 (312) 610173.

On October 12, representatives of IBC and **the World Bank mission** will discuss private sector development, business environment and investment climate in the country.

Чтобы узнать больше, читайте [подробную версию](#).

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

If you want to learn more, read [the detailed version](#) on our website.

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.